
Kaupunginhallitus § 181 31.08.2020

Haapajärven ekologisen tilan parantaminen ja tutkimustulosten hyödyntäminen vesistöjen
kunnostuksessa

122/10.00/2020

Khall 31.08.2020 § 181 Edesmennyt kansanedustaja Antti Rantakangas esitti lokakuussa
2019 talousarvioaloitteena, että eduskunta lisää 250 000€
Haapavedellä sijaitsevan Haapajärven ekologisen tilan
parantamiseen ja tulosten hyödyntämiseen vesistöjen
kunnostuksissa. Määräraha lisättiin talousarvioon.

 Rahoitus on haettu avustushakemuksella Pohjois-Pohjanmaan
ELY-keskukselta. Kuvaus rahoituksella tehtävistä toimenpiteistä on
seuraava: Haapajärven ekologista tilaa koskevan lähtöaineiston
kokoaminen ja johtopäätösten tekeminen. Haapajärven
läheisyydessä olevan ja sinne kehittyvän teollisuuden
toimintaedellytysten selvittäminen ympäristölupien näkökulmasta ja
niiden kytkeminen sen ekologisen tilan parantamiseen.
Toimenpideraportin laadinta pitkäjänteisistä toimenpiteistä, joilla
Haapajärven ekologinen tila saadaan parannettua eri toimijoiden
yhteistyöllä ja panostuksin. Vesikasvillisuuden poisto. Tulosten
hyödyntäminen vesistöjen kunnostuksissa.

 Kuvaus toimenpiteiden hyödystä on seuraava: Saadaan selville,
mitkä tekijät kuormittavat Haapajärveä. Löydetään toimenpiteet,
joiden toteuttamisella järven ekologinen tila saadaan parannettua.
Parannetaan järven läheisyydessä olevan ja sinne kehittyvän
teollisuuden toimintaedellytyksiä. Parannetaan vesistön
virkistyskäyttömahdollisuuksia sekä kohennetaan Haapajärven
taajaman ja Camping-alueen maisemallisia arvoja.

 Rahoitushakemuksessa 250 000€ määrärahaa on esitetty
käytettävän Haapajärven ekologisen tilan parantamisen
tutkimushankkeeseen, vesikasvillisuuden poistamiseen,
tutkimushankkeessa esiin nousseisiin tarvittaviin kunnostustoimiin
sekä hallinnollisiin-/yleiskuluihin. Tutkimushanke ja
hallinnolliset-/yleiskulut voivat olla 100% tukea. Vesikasvillisuuden
poistamiseen ja muihin kunnostustoimiin vaaditaan 25%
omarahoitusosuus.

 Pohjois-Pohjanmaan ELY-keskuksen vesienhoitoryhmän päällikkö
Jermi Tertsunen tulee kertomaan rahoituksesta kokoukseen paikan
päälle.

Vs. kaupunginjohtajan ehdotus:



 Kaupunginhallitus merkitsee tiedoksi.

 Käsittely:

 Merkittiin, että asiantuntijana kuultiin vesienhoitoryhmän päällikkö
Jermi Tertsusta.

Päätös:

 Hyväksyttiin.

 ______


